

## **EINLADUNG 25 Jahre Maastricht – Die Zukunft der WWU**

**22. März 2017**

19.00 Uhr  
bis 20.30 Uhr

**Hotel Leopold**

Rue du Luxembourg 35  
1050 Brüssel

Der Vertrag von Maastricht schuf 1992 die Grundlage für die Schaffung der Europäischen Wirtschafts- und Währungsunion. 25 Jahre danach und vor dem Hintergrund der weltweiten Finanzkrise der Jahre 2008/09 stellen sich für Brüssel grundsätzliche Fragen zur Stabilisierung des EURO und des Bankensystems. Im Mittelpunkt stehen Aspekte wie die Schaffung einer EU-Fiskalkapazität und europaweiten Einlagensicherung. Die Bruchlinie verläuft entlang der Frage, wie weit eine Risikovergemeinschaftung gehen soll. Diese kontroverse Diskussion greift die Veranstaltung auf.

### **Programm**

18.30 Uhr Registrierung

19.00 Uhr Begrüßung und Einführung:

**Markus FERBER, MdEP**, Erster stellvertretender Vorsitzender im Ausschuss für Wirtschaft und Währung im Europäischen Parlament, Stellvertretender Vorsitzender der Hanns-Seidel-Stiftung

19.15 Uhr Impulsrede:

**Klaus P. REGLING**, Geschäftsführender Direktor, Europäischer Stabilitätsmechanismus (ESM) und Europäische Finanzstabilisierungsfazilität (EFSF)

19.30 Uhr Podiumsdiskussion mit:

**Klaus P. REGLING**

**Peter SIMON, MdEP**, Mitglied im Ausschuss für Wirtschaft und Währung im Europäischen Parlament

**Markus FERBER, MdEP**

Moderation: **René HÖLTSCHI**, Korrespondent, NZZ Brüssel, Neue Zürcher Zeitung

20.30 Uhr Empfang

Konferenzsprachen: Deutsch und Englisch – Simultanverdolmetschung steht zur Verfügung

### Organisation und Kontakt:

Dr. Markus Ehm, Hanns-Seidel-Stiftung Brüssel, +32 2 230 50 81, bruessel@hss.de, www.hss.de

## INVITATION | 25 Years of Maastricht Treaty – The Future of EMU

**22 March 2017**

7:00 pm  
to 8:30 pm

**Hotel Leopold**

Rue du Luxembourg 35  
1050 Brussels

The Treaty of Maastricht laid the basis for the creation of the European Economic and Monetary Union in 1992. 25 years later and against the backdrop of the global financial crisis of 2008/09, fundamental questions on the stabilization of the euro and the banking system still remain. Current foci concern the ideas to create a 'fiscal capacity' for the euro as well as a European Deposit Insurance Scheme. Disagreement prevails in the question of how far a communitarisation of risks should go. This conference will deal with this controversy discussion.

### Programme

6:30 pm Registration

7:00 pm Welcoming and Introduction:

**Markus FERBER, MEP**, First Vice-Chair of the Committee on Economic and Monetary Affairs in the European Parliament, Vice-Chair of the Hanns Seidel Foundation

7:15 pm Key note speech:

**Klaus P. REGLING**, Managing Director, European Stability Mechanism (ESM) and European Financial Stability Facility (EFSF)

7:30 pm Panel discussion with:

**Klaus P. REGLING**, Managing Director, European Stability Mechanism (ESM) and European Financial Stability Facility (EFSF)

**Peter SIMON, MEP**, Member of the Committee on Economic and Monetary Affairs in the European Parliament

**Markus FERBER, MEP**

Moderation: **René HÖLTSCHI**, Correspondent, NZZ Brüssel, Neue Zürcher Zeitung

8:30 pm Reception

Conference languages: English and German – simultaneous interpretation is provided.

### Organisation and contact:

Dr. Markus Ehm, Hanns Seidel Foundation Brussels, +32 2 230 50 81, [bruessel@hss.de](mailto:bruessel@hss.de), [www.hss.de](http://www.hss.de)